
Cultuurhistorisch Erfgoed 

Mijn naam is Helma Tuenter, ik ben lid van de gemeentelijke adviescommissie CultuurHistorisch Erfgoed O.IJ. 
en
Voorzitter Monumentenplatform van de samenwerkende historische verenigingen in de gemeente O.IJ.

Ik wil even een korte uitleg geven wat de commissie en het platform doen.

Leden CHE:zijn betrokken burgers die adviseren over monumentenlijst, denken mee over gem. Cultuurhistorie- 
en Archeologiebeleid en het maken van de cult.hist. waardenkaart.

Monumentenplatform: Inventariseert voor CHE, werkt mee aan de organisatie van de jaarlijkse Open 
Monumentendag en verzorgt de uitreiking Monumentenprijs.

De bescherming van ons erfgoed is een taak van de overheid. De gemeente moet zorgen voor een 
zorgvuldige omgang met cultuurhistorisch erfgoed, zowel boven als onder de grond. Het gaat er om 
de kansen te benutten die het cultuurhistorisch erfgoed biedt. Het heeft een grote waarde voor de 
leefbaarheid en voor de identiteit van een streek. We moeten het gebruiken bij het vormgeven van 
nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen. 

De aandacht voor het erfgoed is de laatste tijd sterk toegenomen. Niet alleen de monumentale 
gebouwen op zichzelf, maar juist de historische samenhang in en tussen gebieden, structuren en 
elementen is in de belangstelling komen te staan. Cultuurhistorisch erfgoed is meer dan alleen 
historische bouwkundige objecten, maar dit is ook archeologie en historische landschappen en vooral 
de combinatie daarvan. 

Cultuurhistorisch erfgoed belangen moeten afgewogen worden tegen nieuwe wensen en 
gebruikseisen, ook moet erfgoed worden ingebed in alle beleidsvelden. Denk hierbij aan de economie, 
toerisme, welstand, landschap, openbare werken, milieu, voorlichting, educatie en cultuur. Dit is zo’n 
uitgebreid aandachtsgebied dat er een volledige taak ligt voor een beleidsambtenaar die op het terrein 
van cultuurhistorisch erfgoed meekijkt bij alle plannen. 

Zoals ik al aangaf kan cultuurhistorie op alle beleidsterreinen een rol spelen. Op dit moment is het zo 
dat bij gemeente Oude IJsselstreek geen specifieke beleidsambtenaar is, die zicht heeft op alles wat 
met cultuurhistorie te maken heeft. De linker hand weet niet wat de rechter doet en omgekeerd. 
Versnipperd beleid dus en geen samenhang. Plannen komen daardoor te laat of helemaal niet bij de 
Commissie Cultuurhistorisch Erfgoed, een gemiste kans. 

Onbekend maakt onbemind. Informatie en kennis van zaken zijn erg belangrijk voor het zorgvuldig 
omgaan met monumentale waarden. Door inwoners meer te informeren en te betrekken bij het 
cultuurhistorisch erfgoed wordt het besef van de waarde die het heeft vergroot. Inwoners moeten hier 
trots op zijn en het daarom ook willen behouden. Ook op toeristen heeft dit een grote 
aantrekkingskracht. Het is dus van groot belang dat we het cultuurhistorisch erfgoed BELEEFBAAR 
en ZICHTBAAR maken. 

Wij vinden het noodzakelijk dat er een duidelijk plan komt voor de komende jaren voor dit belangrijke 
onderwerp. Ook de ambtelijke ondersteuning, die jarenlang redelijk goed in orde was, is door interne 
verschuiving in de gemeentelijke organisatie sterk onder druk komen te staan en is na bijna twee jaar 
nog steeds niet goed geregeld. De samenwerking gaat stroef en op dit moment zien we een uitholling 
van het geheel en staat de inzet en samenwerking met de vele betrokken en deskundige vrijwilligers 
op het spel.



Tot slot een kritische noot over het vaststellen van de Erfgoedverordening. 

Ten eerste is de commissie teleurgesteld over het verloop van het proces. Bij de  stukken die zijn 
vrijgegeven voor de inspraak waren alleen de kaarten met bijbehorend rapport en de 
erfgoedverordening. Alle eerdere adviezen en discussiestukken die deel uitmaken van dit vast te 
stellen beleid zijn niet gepubliceerd op internet.
 
Ten tweede spreekt de commissie haar onvrede uit over de wijze waarop dit concept  tot stand is 
gekomen. Het eerder ontwerp was op verzoek van de verantwoordelijk wethouder afgestemd met 
LTO, de regio en de commissie en werd door alle partijen ondersteund. Door hier nu plotseling 
ambtelijk ongefundeerd wijzigingen in aan te brengen voelt de commissie zich behoorlijk geschoffeerd. 

Ik dank u voor uw aandacht.


